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HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 203  DNR:KU/2008/26  
 

Godkännande av dagordning 2008 
 

 Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl efterhör om 
dagordningen för dagens sammanträde godkännes. Dagordningen 
föreslås kompletteras med följande ärende: 
 
Telefonkiosken vid pressbyrån 
 
Inbjudan till samarbete 
 
Grundlagen i Sverige 
 
IT-problem 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Att godkänna dagordningen med de föreslagna ändringarna  
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 KS § 204  DNR:KNSLI/2000/20004245  
 

Redovisning avseende avslut av Smålandsgruppens gamla Leader+-period 
 

 Smålandsgruppen har allt sedan år 2000 drivit ett Leader+ område i åtta 
kommuner i Smålands inland. Smålandsgruppens affärsplan ”Jobba i LAG – 
Ta nya TAG!” vann Glesbygdsverkets gillande och tilldelades därmed 37,2 
SEK i EU-medel. Gemensamt för Smålandsgruppens åtta medlemskommuner 
(Emmaboda, Högsby, Lessebo, Nybro, Sävsjö, Tingsryd, Uppvidinge, 
Vetlanda) var viljan att utveckla och stödja projekt inom sektorerna Trä 
Aluminium Glas kopplat till Design (”TAG”).  
 
Smålandsgruppens tema syftade till att: 
”Öka värdet i lokala produkter, inbegripet tjänster, särskilt genom att i 
samverkan underlätta för mindre företag att få tillgång till marknaden”. 
 
Smålandsgruppen har verkat genom kommunvisa partnerskap och en s.k. LAG 
grupp som är Smålandsgruppens styrelse som beslutat om projektstöd. 
Smålandsgruppens projektverksamhet har under Leader perioden omfattat 161 
projekt och 153 Leadercheckar. Det största EU stödet som beviljats låg på 1 
200 000 SEK och det minsta låg på 6 000 SEK.  
 
I denna utvärdering har 58 Leader+ projekt studerats närmare. Målet har varit 
att använda dessa projekt som indikatorer på utfallet av Smålandsgruppens 
projektverksamhet. Cirka 80 % av projekten uppnådde de förväntade målen 
och driver fortfarande verksamhet. Gemensamt för projekten är att de haft ett 
starkt lokalt engagemang. Kopplingen till temat TAG har dock varit svag.  
Leadercheckarna visade ett mycket positivt resultat. En mycket stor del av 
dessa ”små” projekt har lagt grunden till en långsiktig utveckling och varaktig 
verksamhet. 
Projektägarna har varit mycket nöjda med det sätt de har blivit bemötta av 
företrädare för Smålandsgruppen. En återkommande önskan från projektägarna 
var att man vill ha mer utbildning och information. 
 
Följande faktorer bedöms vara viktiga för ett framgångsrikt LEADER-arbete: 
• En engagerad styrelse.   
• Engagemang från kommunerna – fungerande partnerskap. 
• Engagerad kompetent personal  
• Lättfattlig beskrivning av verksamheten 
• Goda resurser för marknadsföring och information 
• Utbildning av projektledare i administration och redovisning 
• Aktivt trepartnerskap ända ner på projektnivå. 
 
Vice ordförande i Smålandsgruppen, Stig Davidson, Nybro redovisar 
Smålandsgruppens verksamhet under Leader +-perioden och överlämnar 
skriftlig dokumentation. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Redovisningen godkändes och lades till handlingarna 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 KS § 205  DNR:KU/2008/13  

 
Budgetuppföljning 2008  
 

 Kommunchefen redovisade oktoberuppföljningen. Verksamheterna redovisar 
ett förbättrat resultat jämfört med prognosen i augusti med 600 tkr, vilket totalt 
sett innebär ett prognostiserat budgetöverskridande om 1 100 tkr. Prognosen 
för löneökningsmedel har försämrats med 600 tkr sedan augustiuppföljningen 
men framförallt har marknadsvärdet på kommunens pensionsplaceringar 
minskat, vilket har föranlett en nedskrivning motsvarande 4 mkr sedan 
augustiuppföljningen. Detta innebär att det prognostiserade resultatet för 2008 
är -10,1 mkr. Cirka 5,0 mkr av investeringsbudgeten kommer ej att förbrukas 
p.g.a. senareläggningar av investeringar inom VA-verksamheten.  
 
Kommunchefen redovisade vidare vilka effekter som de av Kommunstyrelsen 
beslutade åtgärderna för att minimera årets underskott har givit. Bland annat 
pågår samverkanstankar med Hultsfred samt Uppvidinge kommun. Åtgärder 
för att säkerställa internkontrollen är påbörjade. Genomlysning av IFO 
verksamheten genomförs för närvarande av Öhrlings. En viss översyn av 
lokaler har genomförts vilket får till följd att de av Kommunfullmäktige 
beslutade sparbetingen för lokaloptimeringar troligtvis kommer att kunna 
genomföras.  
 
Återbesättningsprövning av tjänster  
Kommunledningsutskottet: Ej återbesättningar av ekonomiansvarig förrän efter 
årsskiftet. Ej återbesättning av extra resurs i växeln samt scanning.  
 
Utbildningsutskottet och Socialt utskott: För Mjuk sektor har 16,29 tjänster 
blivit vakanta under perioden. 15,79 har återbesatts. En halvtid inom 
hemsjukvården har inte återbesatts. 
 
Tekniska: Totalt uppgår det till 4 tjänster som ej är återbesatta. 
 
Återhållsamhet drift/inköpsstopp
Kommunledningsutskottet: Åtgärder är vidtagna tidigt på året för att minimera 
kostnaderna inom kommunledningsutskottets verksamhetsområde, enligt 
prognos kommer drygt 2,3 mkr av budgeten ej att förbrukas. Vidare kan 
kommunchefen ännu ej ge några specifika signaler kring hur inköpsstoppet har 
påverkat Kommunledningsutskottets verksamhetsområde. 
 
Utbildningsutskott och Socialt utskott: Tillsättning av timvikarier har minskats 
med 1 170,11 timmar mot behovet. Kompetensutvecklingsinsatser har minskat. 
IT-investeringar för effektiv administration har inte genomförts. 
 
Tekniska: Stor återhållsamhet råder gällande drift/inköp. Förvaltningen prövar 
varje insats och inköp. 
 
 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 205  DNR:KU/2008/13  

 
Kommunstyrelsens beslut 
Budgetuppföljningen för oktober godkännes och läggs till handlingarna. 
 
Redovisning sker på Kommunfullmäktige i november. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 206  DNR:KF/2008/37  
 

Budget 2009 och verksamhetsplan 2010-2011 
 

 Kommunchefen redovisade förändrade omvärldsfaktorer samt obalanser i den 
kommunala verksamheten inför budgetåret 2009. Kommunchefen har tagit 
fram tidplan och direktiv för att ta fram åtgärdspaket som har för avsikt att 
komma till rätta med obalanserna. Vidare redovisade kommunchefen 
årsbudgethandlingen samt förslag till nya beslutsnivåer för 
Kommunfullmäktige. 
 
Yrkande 1 
 
Alliansen och Miljöpartiet föreslår att Högsby kommuns resultatbudget för 
2009 och verksamhetsplan för 2010-2015 revideras med anledning av nya 
omvärldsfaktorer såsom minskade skatteintäkter, förändrade 
pensionskostnader, lägre arbetsgivareavgifter samt högre löneökningar  
 
Resultatet för 2009 budgeteras till 1 100 000 kr. 
 
Resultatnivån i verksamhetsplan för 2010 – 2015 budgeteras enligt följande: 
 

År Resultat enligt 
KF´s beslut i juni 
2008 

Resultat efter förändrade 
omvärldsfaktorer 

Återställande av 
balanskrav utifrån 
prognos 2008 ( -6 mkr) 

2008   -16 900 tkr 
2009 2 000 tkr 1 100 tkr -15 700 tkr 
2010 7 600 tkr 4 400 tkr -11 300 tkr 
2011 6 200 tkr 2 500 tkr   -8 800 tkr 
2012 6 400 tkr 2 500 tkr   -6 300 tkr 
2013 6 700 tkr 2 900 tkr   -3 400 tkr 
2014  3 000 tkr     - 400 tkr 
2015  3 000 tkr     2 600 tkr 

 
De ekonomiska ramar för kommunstyrelsens utskott som kommunfullmäktige 
fastslog i budgetbeslut i juni 2008 för budget 2009 gäller. 
 
Kommunstyrelsens utskott ges ett gemensamt uppdrag att presentera 
förändringsförslag uppgående motsvarande 20 000 000 kr varav 
kommunstyrelsen skall föreslå kommunfullmäktige förändringar motsvarande 
de obalanser på 5,5 miljoner som finns i 2009 års resultatbudget. 
 
Utskottens arbete skall följa kommunchefens dokument ” Riktlinjer för arbetet 
med att tillskapa handlingsplaner och strategier för utskottens verksamheter” 
och ”Tidplan och direktiv för åtgärdsprogram”. 
 
Kommunchefen redovisar Högsby kommuns ekonomiska situation med 
omvärldsfaktorer vid varje möte med kommunfullmäktige. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 7 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 

 
 
KS § 206   DNR:KF/2008.37 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa Årsbudget för 
2009 samt verksamhetsplan 2010-2015. 
 
Propositionsordning 1 
 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition på alliansens och 
Miljöpartiets förslag bifall eller avslag och finner att kommunstyrelsen bifallit 
förslaget. Votering begärs. 
 
Följande propositionsordning godkännes: Den som bifaller alliansens och 
Miljöpartiets förslag röstar ja och den som röstar för avslag röstar nej. 
Röstningsresultat enligt nedanstående:  
 
Ewa Engdahl (c), ordförande Ja 
Mikael Jonnerby (c) Ja 
Lars-Magnus Ek (c), Ja 
Mona Svensson (m) Ja 
Marita Björkvall (kd) Ja 
Gunilla Schollin-Borg (mp) Ja 
Folke Karlsson (s) Nej 
Raymond Asp (s) Nej 
Jonas Erlandsson (s) Nej 
Magnus Gabrielsson (s) Nej 
Johanna Klang-Gustafson (s) Nej 
 
Kommunstyrelsen beslutar enligt alliansens och Miljöpartiets förslag med 
röstsiffrorna 6 mot 5. 
 
Reservation 1 
 
Folke Karlsson, Raymond Asp, Jonas Erlandsson, Magnus Gabrielsson och 
Johanna Klangh-Gustafson reserverar sig mot beslutet. 
 
Yrkande 2 

 
Socialdemokraterna föreslår en skatteökning på 20 öre. 
 
Propositionsordning 2 
 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition, bifall eller avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslagit förslaget.  
 
Reservation 2 
 
Folke Karlsson, Raymond Asp, Jonas Erlandsson, Magnus Gabrielsson och 
Johanna Klangh-Gustafson reserverar sig mot beslutet. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 8 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 

 
 
KS § 206   DNR:KF/2008.37 
 
Yrkande 3 
 
Socialdemokraterna föreslår att texten i budgethandlingarna vad gäller 
privatisering av städ och måltidsservice tas bort. 
 
Propositionsordning 3 
 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition, bifall eller avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslagit förslaget.  
 
Reservation 3 
 
Folke Karlsson, Raymond Asp, Jonas Erlandsson, Magnus Gabrielsson och 
Johanna Klangh-Gustafson reserverar sig mot beslutet. 
 
Yrkande 4 
 
Socialdemokraterna föreslår att en skrivelse skickas till regeringen angående 
skatteutjämningens nackdelar för Högsby kommun. 
 
Propositionsordning 4 
 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition, bifall eller avslag och finner 
att kommunstyrelsen bifallit förslaget. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Alliansens samt Miljöpartiets förslag bifalles. 
 
En skrivelse skickas till regeringen angående skatteutjämningens nackdelar för 
Högsby kommun. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 KS § 207  DNR:KU/2008/59  
 

Redovisning från verksamheterna 
  

Redovisning från socialförvaltningen 
Avveckling av en gruppbostad är genomförd. 
Individ- och familjeomsorgen har haft en intensiv period denna höst. 
Kostnaderna för socialbidrag ökade under oktober på grund av 10 nya ärenden. 
Under september/oktober kom 20 nya flyktingar till kommunen enligt avtalet 
med Migrationsverket. 60 personer är för närvarande inskrivna i 
Arbetsmarknadsenheten. 
Personalbesparing på 1.0 tjänst är genomförd inom måltidsverksamheten. 
Avvikelse gentemot budget visar på +630 tkr för oktober månad. 
 
Redovisning från utbildnings- och socialförvaltningen 
Utbildningsutskottet redovisar ett överskott på 2 000 tkr för 2008. 
Förändringen från föregående redovisning är främst 
− minskade interkommunala kostnader för gymnasieelever 
− minskade personalkostnader och ökade interkommunala intäkter för 
grundskolan 

 
Redovisning från Teknisk förvaltning 
Kommunfullmäktiges besparingskrav som är fastlagda berör varje del av den 
tekniska verksamheten. Målsättningen ifrån förvaltningens sida är att förvalta 
uppdrag på ett sådant sätt att värdet på tillgångarna bibehålles. 
Tekniska förvaltningen redovisar ett plus på 1,1 mkr efter de första åtta 
månaderna. Prognos för helår är ett minus på 0,7 mkr. 
 
Budget Redovisat Avvikelse Årsprognos 
01 – 08 01 – 08 01 – 08 2008 
13 079 970  11 924 652 1 155 318 - 672 000 

 
Avvikelsen beror på: 
− extern finansiering (går ej att få till ordinarie verksamheter) 
− arbeten vid våtmarksområde (Svenskbäck) 
− ökande energikostnader för vägbelysning 
− tillkommande arbeten vid Storgatan, ICA-torget samt Kyrkogatan 
− ökade kostnader för bostadsanpassningar 
− minskade kostnader för snöröjning 
 
Kommunchefen lämnar en redovisning över kommunledningsförvaltningen 
som visar på 2,3 miljoner i överskott för 2008.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Informationen från verksamheterna godkännes. 
 
Skriftlig redovisning från utskotten skall finnas tillgänglig på Portalen inför 
varje kommunstyrelse. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 10 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 208  DNR:KU/2008/55  
 

Finansiellt mål kopplat till pensionsåtagandet 
 

KU § 140  08-10-22 
 Avsättning till Pensionsskulden 

För att säkra de pensionsutfästelser som gjorts till de anställda har Högsby 
kommun placerat medel i KLP, ett pensionskapitalförvaltningsbolag i Kalmar 
län. Bolagets placeringspolicy grundas på principerna långsiktighet, 
försiktighet samt balansering av risk och avkastning.. Målet är att nå 45 % 
2007 och åren framåt. 
Det råder en oklarhet över hur målet 45 % har kommit till och vad det grundar 
sig på. Kommunfullmäktige har fastslagit ett finansiellt mål som innebär att 
kommunen skall fondera ett kapital motsvarande 45 % av pensionsåtagandet. 
Pensionsåtagandet var per den sista december 2007, 167,8 mkr. Per den sista 
september 2008 var marknadsvärdet på kommunens fonderade pensionskapital 
i KLP (Kalmar Läns Pensionskapitalförvaltning) 49,4 mkr, d.v.s en 
fonderingsnivå om 29 %. Om Kommunfullmäktiges mål om 45 % fondering 
skall uppnås omgående skulle ytterligare 24 mkr behöva avsättas för 
pensionsplaceringar.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunchefen får i uppdrag att ta fram en historisk beskrivning av Högsby 
kommuns deltagande i KLP  

att utarbeta ett underlag för lämplig fonderingsnivå för Högsby kommuns 
pensionsmedel 

samt att ta fram flera alternativ än KLP för placering av Högsby kommuns 
avsättning för pensionsmedel. 

Ärendet tas upp på Kommunstyrelsen i november. 
_____ 
 

 Kommunstyrelsens beslut 
 
Det finansiella målet om 45 % fondering av pensionskapitalet ersätts av en 
förväntad avkastning om 6 %/år där 50 % av pensionskapitalet placeras i aktier 
samt att resterande 50 % placeras i räntebärande papper. Aktieplaceringarna 
bör vara i svenska aktier samt de räntebärande placeringarna bör matchas mot 
löptiden på pensionsåtagandet. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 11 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 209  DNR:KU/2008/264  
 

Lokalfrågor (KLT och Migrationsverket) 
 
KS § 199  08-10-12 
 Kommunchefen och skolchefen informerar om diskussioner som förts med 

Migrationsverket och Kalmar Läns Trafik (KLT) angående KLT:s 
lokalbehovet. 
 
Kommunstyrelsen är positiv till att försöka lösa lokalfrågan för KLT. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att ta fram beslutsförslag i ärendet till 
kommunstyrelsens sammanträde den 20 november 2008. 
________ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avstår från att flytta bibliotek, turism och 
kulturverksamheten från nuvarande lokaler. 

Kommunstyrelsen ställer sig positiv till att det helägda kommunala 
bostadsbolaget, HBAB, arbetar fram lösningar för nybyggnation/ombyggnation 
med anledning av att Kalmar Läns Trafik AB har behov att ytterligare 
lokalytor.  

Kommunstyrelsen ställer sig även positiv till att HBAB undersöker 
lokallösningar hos privata fastighetsägare. 

En skyndsam handläggning av ärendet är önskvärd då Kalmar Läns Trafik AB 
behöver besked i frågan omgående. 

Kommunstyrelsen behandlar ärendet vid extra sammanträde den 10 december 
kl. 9.00. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 12 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 210  DNR:SU/2008/27  
 

Taxa för äldreomsorg 2009 
 

 Förslag på taxeändringar för äldreomsorgen för år 2009. 
 
Riktpunkten för taxeförändringarna är statsmakternas inflationsmål på 
ca två procent. Taxorna för matkostnaderna återspeglar en högre 
prisutveckling på drygt 4 procent. 
 
Siffrorna inom parantes är 2008 års taxa. 
 
Trygghetslarm 160  (157) kr per månad 
Städ/tvätt 215  (210) kr/timma 
Korttidsplats 316  (310) kr per dag 
Dagverksamhet                      108  (106) kr per dag 
Matdistribution                  55   (52) kr per portion 
Matkostnad särskilt boende 100   (96) kr per dag 
Enkel rum särskilt boende 2180  (2140) kr per månad 
 
Socialutskottets förslag 
 
Äldreomsorgstaxan för 2009 fastställs enligt upprättat förslag. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunfullmäktige fastställer Äldreomsorgstaxan för 2009 enligt 
Socialutskottets förslag. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 13 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 211  DNR:KF/2007/194  
 

Taxa för avfall 2009 
 

 Vid Kommunfullmäktiges sammanträde yrkade Gunilla Schollin-Borg (mp) på 
återremiss av avfallstaxan avseende det osorterade industriavfallet, då det inte 
står angivet vilka kvantiteter som avses. 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Rolf Bengtsson ställer proposition på 
återremissyrkandet och kommunstyrelsens förslag och finner att avfallstaxan 
ska återremitteras. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Avfallstaxan återremitteras avseende det osorterade industriavfallet för 
komplettering med kvantiteter. 
______________ 
 
Avfallstaxan har förtydligats i enlighet med Gunilla Schollin-Borgs (mp) 
yrkande. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
att föreslå Kommunfullmäktige att avfallstaxan för 2009 antas i enlighet med 
upprättat förslag. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 212  DNR:KF/2008/269  
 

Oförändrade taxor 2009 
 

 Följande taxor föreslås vara oförändrade 2009: 
 
− Tomtpriser 
− Anslutningsavgift för vatten och avlopp 
− Taxa för barnomsorg 
− Musikskolan 
− Taxa för färdtjänst 
− Taxa för simskolan 
− Taxa för Flextrafik 
− Taxor för räddningstjänstens uppdragsverksamhet 
 
− Taxa för uthyrning av sporthallarna 
Förslag till ändring i texten, det står på samtliga ”Föreningar som bedriver 

ungdomsverksamhet på tilldelad tid” den texten skall ändras till 
”Föreningar i kommunen som….” 

 
Myndighetsnämndens taxor för 2009 togs vid kommunfullmäktiges 
sammanträde i juni.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
att föreslå Kommunfullmäktige att ovanstående taxor för 2009 antas i enlighet 
med upprättat förslag. 
 
att godkänna förslaget till ändring i texten i taxan för uthyrningen av 
sporthallen 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 213  DNR:KU/2008/273  
 

Taxa för konstgräsplanen 
 

 Ett förslag på taxa för konstgräset har tagits fram i samarbete med Högsby IK 
och har godkänts av Svenska Fotbollförbundet. I taxan ingår omklädningsrum. 
 
Kommunstyrelsens beslutar 
 
att föreslå Kommunfullmäktige att taxan för konstgräsplanen för 2009 antas i 
enlighet med upprättat förslag. I taxan ingår omklädningsrum. 
_____ 
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Utvärdering av den politiska organisationen 
 

KU § 141  08-10-22 
 Birger Svanström, vice ordförande i Kommunfullmäktige har för presidiet 

räkning redovisat ett förslag till förändringar. 
 
Den av Högsby Kommunfullmäktige beslutade utvärderingen har genomförts 
och presidiet lämnar följande förslag till beslut. 
 
Den politiska organisationen behålls men med följande små förändringar. 
1. Att Kommunfullmäktige minskar till 31 ledamöter från nästa val. 
2.   Att ett personalutskott inrättas med 3 ledamöter dit alla personalfrågor 

delegeras. 
 
Utvärderingen som genomförts av konsult visar att organisationen kan fungera 
bra om den följs. Men att den beslutade delegationsordningen av olika skäl 
ännu inte genomförs fullt ut. Därför är det viktigt att tjänstemän och utskott 
noggrant följer delegationsordningen och om inte särskilda skäl finns låter 
ärendet stanna på den nivå som KF eller styrelse delegerat till. Flera partier har 
i sina remissvar uttryckt oro över att ks och dess ordförande ansvarar för 
sociala ärenden. Men dessa ärenden har hela tiden varit delegerade till det 
sociala utskottet och dess ordförande, och där har delegationen fungerat som 
det ska, och inte ett enda ärende har förts upp på Kommunstyrelsens bord 
under den tid som nuvarande organisation funnits. 
 
Flera partier har också uttryck missnöje med hur personalfrågor hanteras av 
kommunen. Delvis kan det bero på att tjänsten som personalansvarig varit 
obesatt under viss tid men presidiet har kommit fram till att de vikiga 
strategiska personalärendena inte ges tillräcklig tyngd och tid i 
Kommunledningsutskottet som ansvarar för dessa frågor idag. Det är 
bakgrunden till vårt förslag att inrätta ett personalutskott. 
 
Det är naturligtvis viktigt att delegationsordningen gås igenom och anpassas till 
förändringar och Kommunfullmäktiges vilja minst en gång under 
mandatperioden och att den görs tydlig och lätt att följa. 
 
Monika Olsberg har lämnat in följande synpunkter på Birgers 
sammanställning: 
 
1. Skulle gärna vilja ha kompletterat med en beskrivning av hur blir de små 

partiernas representation i KF kommer att se ut om vi minskar antalet 
ledamöter? 

2. I tredje stycket från slutet med början: Flera partier.. Vad grundar sig dessa 
uppgifter på? (Kan inte hitta något om detta i materialet) 
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Både m och mp har påtalat maktkoncentrationen i KS med utskott. Detta 
skulle ev. kunna utjämnas med flera fullmäktigeberedningar. Detta har inte 
nämnts. 

3. Anser också att utbildning för såväl politiker som tjänstemän är särskilt 
viktig i förändringstider. Detta bör påtalas. Rent allmänt påpekas vikten av 
konsekvensanalyser och konsekvensbeskrivningar.  

4. Anser också att utbildning för såväl politiker som tjänstemän är särskilt 
viktig i förändringstider. Detta bör påtalas. 
Rent allmänt påpekas vikten av konsekvensanalyser och 
konsekvensbeskrivningar.  

 
Kommunledningsutskottets förslag 
Skrivelserna lämnas vidare till Kommunstyrelsen utan kommentarer. 
_____ 
 

 Kommunstyrelsens beslut 
 
Skrivelserna lämnas vidare till Kommunfullmäktige utan kommentarer. 
_____ 
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Mätbara mål för Högsby kommun 
 

 Kommunfullmäktige beslutade på sitt sammanträde 080424 att tillsätta en 
beredningsgrupp med uppdraget att föreslå övergripande mätbara mål för 
verksamheten i Högsby kommun med syftet att koppla dessa till kommunens 
årsbudget  
Uppdraget skall enligt den tidsplan som kommunfullmäktige antagit vara klart 
senast 081031 för att kunna fastställas på fullmäktige i december och ligga till 
grund för budgetarbetet 2010, vilket påbörjas vid årsskiftet 2008/2009. Flera av 
föreslagna målsättningar kräver dessutom också att arbetet med dessa påbörjas 
omedelbart och kan därför inte vänta tills budgeten är tagen för 2010. 
 
I beredningsgruppen har ingått; Helene Danielsson (kd), Folke Karlsson (s), 
Jan Nilsson (lkh), Monika Olsberg (m), Birgitta Ryner (fp) (ersättare Evald 
Pettersson), Gunilla Schollin-Borg (mp), Birger Svanström (c) (ersättare 
Anders Ek) samt kommunchef Joakim Malmdal. Sekreterare har varit Stellan 
Lindeberg. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Beredningsgruppens övervägande och ställningstagande redovisas och 
diskuteras på Kommunfullmäktige i januari 2009. 
_____ 
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Reglemente för Kommunstyrelsen 
 

 På kommunledningsutskottets sammanträde 2008-10-22 redovisade 
personalchefen de förändringar som gjorts i reglementet för 
Kommunledningsutskottet, där bildandet av ett personalutskott finns som en 
del. Kommunledningsutskottets beslöt att återremittera ärendet för vidare 
bearbetning till Kommunledningsutskottets extra sammanträde den 4 
november. 
_____________ 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna reglementet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna reglementet 
_____ 
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Medfinansiering av landsbygdsprogram, Leaderområdet: Mitt i Småland 
 

 Mitt i Småland är en ideell förening vars ändamål är att bedriva 
landsbygdsutvecklingsarbete till gagn för föreningens medlemmar samt att 
bevilja projekt av allmännyttig karaktär vilka främjar en livskraftig landsbygd i 
enlighet med utvecklingsstrategin för Leaderområdet Mitt i Småland. Området 
innefattas av Högsby, Nässjö, Sävsjö och Vetlanda kommuner vilka också är 
medlemmar.  
Projekt som beviljas skall genomsyras av den så kallade Leadermetoden: 
trepartnerskap, underifrånperspektiv, nätverk, nytänk samt överförbarhet. I 
visionen ser vi en levande, attraktiv och socialt väl fungerande landsbygd med 
ett livskraftigt företagande inom olika branscher. Leader stödjer projektidéer 
som vill verka för ett ökat företagande, fler boende i nya och befintliga hus, 
hållbara lösningar för kommunikation/infrastruktur, ekonomiskt, ekologiskt 
och socialt hållbar utveckling av hela området samt öppenhet för nya idéer och 
nya former av samarbeten ex nätverk av företagare som går samman för att 
utveckla en ny företagsidé eller samverkar för något gemensamt inom området. 
Mitt i Småland stödjer också samarbeten och erfarenhetsutbyten mellan Mitt i 
Småland och andra Leaderområden, nationellt som internationellt.  
 
Ansökningar rörande landsbygd och tätorter under 3000 invånare prioriteras. 
Inbegriper ansökningen aktiviteter inom centralorterna Nässjö, Sävsjö och 
Vetlanda prövas om nyttan till övervägande delen kommer landsbygden i Mitt i 
Smålands område tillgodo enligt länsstyrelsens prioritering. Om så är fallet kan 
ansökan gå vidare i urvalsprocessen. 
 
Projekten finansieras med stöd ur Landsbygdsprogrammet från EU och stat 
uppgående till 70 % av den offentliga andelen samt 30 % från kommuner och 
andra offentliga finansiärer såsom exempelvis Arbetsförmedling, Vägverk, 
NUTEK, Regionförbund och länsstyrelser. Till detta kommer en privat 
finansiering som kan bestå av kontanter, arbetsinsatser eller annan sponsring. 
Kommunerna medfinansierar Leaderarbetet dels genom en pott och dels genom 
beslut projekt för projekt. I potten ingår redan beslutad medlemsavgift om 
50 000 kr. Medlemsavgiften är avsedd att finansiera samordningen av 
Leaderarbetet. Den kommunala delen av den för Leaderarbetet gemensamma 
potten beräknas per invånare på landsbygd och i orter med mindre än 3000 
invånare. Högsby kommuns andel av potten uppgår till 130 000 kr/år under 
programperioden som pågår fram till 2013. Nässjö kommuns andel är 275 500 
kr, Sävsjö kommun 126 500 kr och Vetlanda kommun 295 500 kr. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
att kommunstyrelsen avsätter 80 000 kr/år till en för Mitt i Småland gemensam 
pott under programperioden med början 2009 ur EU-potten  
 
att avsatta pottmedel skall användas till ramprojekt som exempelvis tidigare 
Leadercheck samt till lokala projekt, dock ej till administration 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 21 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 

 
 

 KS § 217  DNR:KU/2007/52 
 
att uppmana projektägare, LAG/styrelse och Leaderkontor att aktivt söka stöd 
hos annan finansiär än hos kommunerna när det finns möjlighet och naturliga 
kopplingar mellan projekt, projektverksamhet och annan lokal offentlig 
finansiär  
 
Kommunstyrelsens beslutar 
 
att kommunstyrelsen avsätter 80 000 kr/år till en för Mitt i Småland gemensam 
pott under programperioden med början 2009 ur EU-potten  
 
att avsatta pottmedel skall användas till ramprojekt som exempelvis tidigare 
Leadercheck samt till lokala projekt, dock ej till administration 
 
att uppmana projektägare, LAG/styrelse och Leaderkontor att aktivt söka stöd 
hos annan finansiär än hos kommunerna när det finns möjlighet och naturliga 
kopplingar mellan projekt, projektverksamhet och annan lokal offentlig 
finansiär  
_____ 
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Ansökan om medel för Mittpunkts verksamhet 2009 
 

 Mittpunkt Högsby bildades 1999 och har ett 70-tal medlemmar. Mittpunkt 
Högsby är en ekonomisk förening vars ändamål är att främja medlemmarnas 
ekonomiska intressen genom att: 
• verka för utveckling av näringslivet, bygden och dess invånare 
• skapa nätverk för informationsutbyte, diskussioner och samordning mellan 

medlemmar, samhällen och olika intressenter i frågor av gemensam natur 
vara kontaktorgan med berörda myndigheter driva servicetjänster som kan 
nyttjas av medlemmar såsom: 
− utbildning och information 
− leda gemensam marknadsföring 
− arrangera gemensamma aktiviteter såväl utåt som inåt i föreningen 
− att utföra undersökningar till gagn för medlemmarna 
− att genomföra annan med ovanstående tjänster förenlig verksamhet 

 
Insatskapital är 1 000:-/företag och serviceavgift (medlemsavgift) är 600:- / år. 
 
Mittpunkt Högsby ansöker om 100 000 kr för att bedriva Lokala Utvecklings 
Centrums-verksamhet med 50 % tjänstgöring under 2009.  
 
Styrelsens målsättning med arbetet är att  
− tillvarata medlemmarnas intressen 
− en välbalanserad ekonomi 
− en heltidsanställd projektledare 
− full kostnadstäckning för verksamheten 
− verka för ett gott företagsklimat i Högsby kommun 

 
En handlingsplan och aktivitetsplan främst för 2008 redovisas i ansökan. 
______ 
 
2008-02-12 beslutade kommunstyrelsen om stöd för Mittpunkts verksamhet 
2008 enligt följande: 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom kommunchefens konsekvensanalys enligt 
följande: 
 
Högsby kommun medfinansierar Mittpunkts LUC-verksamhet under 2008 med 
ett belopp motsvarande föreningens intäkt för medlemsavgifter under 2007 
dock högst 50 000 kr. 
 
Stöd lämnas under förutsättning  
att föreningen Mittpunkt regelbundet arrangerar frukostmöten hos kommunens 
företag 
att föreningen Mittpunkt bidrar till tidningen ”Innehålls” innehåll och 
utveckling 
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att föreningen Mittpunkt inventerar, fotograferar och beskriver lediga butiks  

 
och industrilokaler samt presenterar dessa på kommunens hemsida 
 
att föreningen Mittpunkts kontor inhyres i kommunens fastighet på  
Storgatan 17 
 
Finansiering sker ur Kommunstyrelsens konto för näringslivsutveckling. 
 
Kommunstyrelsen ställer sig positiv till utveckling av det träprojekt som 
Mittpunkt planerar tillsammans med Nässjö Träcentrum och ett antal 
samarbetskommuner. Kommunen tar ställning till medfinansiering av 
träprojektet när en tydlig och konkret projektbeskrivning inklusive budget med 
finansieringskalkyl finns att tillgå.  
_______ 
 
Kommunchefen anser att ett beslut om stöd till föreningens Mittpunkts 
verksamhet under 2009 förutsätter att: 
- Högsby kommuns stöd till Mittpunkt kopplas till föreningens årliga intäkter 
för  medlemsavgifter och uppgår till högst 100 000 kr 
- En översyn av föreningens stadgar med syfte att bredda föreningens ändamål 
och ledningsstruktur genomförs 
- En direkt koppling mellan för näringslivsfrågor ansvarig förtroendevald och 
tjänsteman i Högsby kommun och Mittpunkts styrelse och verksamhetsledare 
skall etableras genom representation i Mittpunkts styrelse samt regelbundet och 
ömsesidigt samarbete på tjänstemannasidan 
- Exempel på lämpliga samverkansuppdrag kan vara frukostmöten, tidningen 
Innehåll, bevakning av handels och industrilokaler mm 
- Föreningen Mittpunkt skall fungera som bas och ägare för i ämnet lämpliga 
utvecklingsprojekt. 
 
Kommunledningsutskottet beslutar 
att ge kommunchefen samt kommunstyrelsen ordförande i uppdrag att föra en 
dialog med Mittpunkts styrelse med kommunchefens synpunkter som underlag 
samt  
 
att ärendet tas upp vid kommunstyrelsens möte i november 2008. 
 
Diana Bergeskans och Jonas Erlandsson reserverar sig mot att kommunen skall 
ha en styrelseplats i föreningen Mittpunkt Högsby. 
_____ 
 
Kommunstyrelsen ordförande och vice ordförande samt projektkoordinator 
Jonas Högquist deltog vid Mittpunkts styrelsemöte i november månad. Vid 
detta tillfälle fanns även Agneta Gustafsson från Länsstyrelsen samt Jan 
Thordkvist från Regionförbundet på plats. Mittpunkts ledning informerade om  
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Mittpunkts planer för framtiden och Agneta och Jan redovisade på ett tydligt 
sätt de utmärkta möjligheter som finns att söka externa stöd för olika 
utvecklingsprojekt. I nuläget arbetar Mittpunkts verksamhetsledare till 50 % i  
ett utvecklingsprojekt inom träbranschen vilket drivs av Nässjö Träcentrum. 
 
Kommunchefen har haft underhandskontakter med Mittpunkts ledning. 
 
Förslag till beslut: 
 
- Högsby kommuns verksamhetsstöd till Mittpunkt 2009 uppgår till ett belopp 
motsvarande föreningens intäkt för medlemsavgifter under 2008 multiplicerat 
med faktorn 1,5  
 
- Högsby kommuns verksamhetsstöd till Mittpunkt skall maximalt utgå med 
100 000 kr/år vari stöd för marknadsföringsinsatser och information kan ingå. 
Frågan om stöd för marknadsföringsinsatser och information avgörs av 
kommunchefen. 
 
- en löpande kontakt mellan kommunstyrelsens ledning och Mittpunkts styrelse 
skall etableras 
 
- ett regelbundet och ömsesidigt samarbete skall bedrivas mellan 
kommunchefen och Mittpunkts verksamhetsledare   
 
- lämpliga samverkansuppdrag är frukostmöten, tidningen Innehåll, bevakning 
av handels och industrilokaler, marknadsföring och informationsinsatser samt i 
övrigt uppkommande näringslivsutvecklingsarbete 
 
 industrilokaler, marknadsföring och informationsinsatser samt i övrigt 
uppkommande näringslivsutvecklingsarbete 
 
Utbetalning av Högsby kommuns stöd till Mittpunkt förutsätter att 
 
- den ekonomiska föreningen bedriver ett nära samarbete med övriga 
företagarföreningar i kommunen som Företagarna, Emådalens 
Landsbygdscentrum samt LRF 
 
- Mittpunkts insatser skall riktas till hela kommunens näringsliv, ej bara till 
föreningens medlemmar 
 
- föreningen Mittpunkts kontor omgående inhyres i kommunens fastighet på 
Storgatan 17 
 
- föreningen Mittpunkt skall fungera som bas och ägare för i ämnet lämpliga 
utvecklingsprojekt 
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Yrkande 
Gunilla Schollin-Borg (mp) yrkar på att Mittpunkt bara ska få ersättning för 
köp av tjänster motsvarande 50 tkr/år. 

 
Propositionsordning 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition på Gunilla Schollin-Borg 
(mp) förslag, bifall eller avslag och finner att kommunstyrelsen avslagit 
förslaget.  
 
Reservation 
Gunilla Schollin-Borg (mp) reserverar sig mot beslutet. 
 
Yrkande 
Jonas Erlandsson (s) yrkar på att Mittpunkt löpande ska informera om sin 
verksamhet på kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition på Jonas Erlandsson (s) 
förslag, bifall eller avslag och finner att kommunstyrelsen bifallit förslaget. 
 
Kommunstyrelsens beslutar att 
- Högsby kommuns verksamhetsstöd till Mittpunkt 2009 uppgår till ett belopp 
motsvarande föreningens intäkt för medlemsavgifter under 2008 multiplicerat 
med faktorn 1,5  
 
- Högsby kommuns verksamhetsstöd till Mittpunkt skall maximalt utgå med 
100 000 kr/år vari stöd för marknadsföringsinsatser och information kan ingå. 
Frågan om stöd för marknadsföringsinsatser och information avgörs av 
kommunchefen. 
 
- en löpande kontakt mellan kommunstyrelsens ledning och Mittpunkts styrelse 
skall etableras 
 
- ett regelbundet och ömsesidigt samarbete skall bedrivas mellan 
kommunchefen och Mittpunkts verksamhetsledare   
 
- lämpliga samverkansuppdrag är frukostmöten, tidningen Innehåll, bevakning 
av handels och industrilokaler, marknadsföring och informationsinsatser samt i 
övrigt uppkommande näringslivsutvecklingsarbete 
 
- Mittpunkt ska löpande informera om sin verksamhet på kommunstyrelsen. 
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Utbetalning av Högsby kommuns stöd till Mittpunkt förutsätter att 
 
- den ekonomiska föreningen bedriver ett nära samarbete med övriga 
företagarföreningar i kommunen som Företagarna, Emådalens 
Landsbygdscentrum samt LRF 
 
- Mittpunkts insatser skall riktas till hela kommunens näringsliv, ej bara till 
föreningens medlemmar 
 
- föreningen Mittpunkts kontor omgående inhyres i kommunens fastighet på 
Storgatan 17 
 
- föreningen Mittpunkt skall fungera som bas och ägare för i ämnet lämpliga 
utvecklingsprojekt 
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Ansökan projekt NoTT - Nova Tech Transfer 
 

 Näringslivsstrukturen i regionen (Högsby, Mönsterås och Oskarshamn) är 
sårbar, regionens näringsliv är ensidigt, ett fåtal stora arbetsgivare står för en 
stor andel av de befintliga arbetstillfällena, vi står inför kommande 
generationsskiften och det råder en uppenbar brist på nya innovativa företag. 
Samtidigt finns ett antal markanta komparativa fördelar i regionen, t ex den 
befintliga industrins behov av utveckling och potentialen i SKB:s verksamhet.  
Vi vill ta tillvara på möjligheterna till utveckling och regional tillväxt genom 
att etablera en organisation (NoTT - Nova Tech Transfer) vars huvudsakliga 
verksamhet och syfte är att stärka näringslivet i regionen genom dess unika 
förutsättningar. Verksamheten är tänkt att från tid till annan fokusera på för 
tiden och för syftet relevanta områden. Vidare skall verksamheten ha tydlig 
koppling till akademin och näringslivet, och därmed vara av kunskapsintensiv 
och gärna högteknologisk natur. 
  
Konkret kommer verksamheten att initialt fokusera på tillvaratagandet av 
innovativa idéer och omvandlingen av dessa till marknadsanpassade realiserade 
produkter och tjänster genom en så kallad "Technology-transfer verksamhet", 
för att därigenom möta regionens brist på innovativ verksamhet med högt 
kunskaps- och teknologiinnehåll. Detta innovativa initiativ kommer att stärka 
den regionala arbetsmarknaden, och på så sätt bevara befintliga och utveckla 
nya stabila och långsiktiga arbetstillfällen med en utvecklad regional 
näringslivsstruktur som fundament, vilket skapar förutsättningar för en region 
på frammarsch.   
 
Total finansieringsbudget för de tre år projektet pågår. 
Finansieringsbudget  
Offentliga Medel  Totalt  
    
Oskarshamn inkl. LKO  2 482 000  
Mönsterås   593 000  
Högsby   377 000  
Regionförbundet  1 050 000  
Summa:   4 502 000 kr 
    
Privata Medel (Näringslivet)  
Sparbankstiftelsen Kronan 1 050 000  
Övriga aktörer  1 400 000  
Summa:   2 450 000  
    
Ansökta Medel (Regionala Fonden) 3 001 200  
    
TOTALT:   9 953 200  
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Kommunledningsutskottets förslag 
Medfinansiering av projekt NoTT - Nova Tech Transfer godkännes. 
 
Finansiering sker ur budgeten för näringslivsverksamhet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Enligt Kommunledningsutskottets förslag. 
_____ 
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Förslag till ny Agenda 21 
 

 Miljö- och byggnadskontoret har tagit fram ett förslag till nytt Agenda 
21/miljöprogram. Innehållet har tagits fram tillsammans med representanter för 
samtliga politiska partier.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2008-06-19, § 115 att ge miljöinspektör Anders 
Ivansson i uppdrag att ta fram en sammanfattning av Agenda 21 där de lokala 
aspekterna lyfts fram kopplat till policyn Möjligheternas kommun och att 
miljöledningsprogrammet/Agenda 21 skickas på remiss till partierna.  
 
Remissvar inkommit från Sverigedemokraterna (sd), Miljöpartiet (mp), 
Moderaterna (m) och Centern (c), Socialdemokratena (s), Kristdemokraterna 
(kd) och Livskvalitet i Högsby kommun (LHK). 
 
De synpunkter som har inkommit har i möjligaste mån tagits hänsyn till när det 
slutliga förslaget har tagits fram. En sammanfattning av Agenda 21 och 
fsastställande av ansvar för de olika målen kommer att tas fram när den är 
fastställd av Kommunfullmäktige. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Förslaget till Agenda 21 godkännes. 
 
En sammanställning över kommunens miljödokument samt information kring 
dokumentens inbördes rangordning och funktion skall redovisas till 
Kommunstyrelsen i november. 
_____ 
 
Miljö- och byggnadskontoret har tagit fram en sammanställning över 
kommunens miljömål där ansvaret och arbetssättet tydliggörs.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Förslaget till Agenda 21 godkännes. 
 
En sammanställning över kommunens miljödokument samt information kring 
dokumentens inbördes rangordning och funktion skall tas fram till 
Kommunfullmäktiges sammanträde i december. 
_____ 
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Campingverksamhet 
 

 Välenbadets camping är idag utarrenderad. Anläggningen står inför ett stort 
nyinvesteringsbehov av nya servicebyggnader. Byggnaderna som finns idag är 
i så dåligt skick att tillfälliga baracker har hyrts in för att klara det nöd-
vändigaste under sommaren.  
 
Det åligger inte kommunen att bedriva campinganläggningar vilket dessutom 
kommunen inte har kunskap eller ekonomi att göra. För att säkerställa en 
fortsatt god utveckling av Välenbadets camping bör kommunen avyttra 
anläggningen vilket på sikt även skapar mervärden för kommunen. 
 
Badplatsen bör fortsättningsvis vara kommunal. 
 
Tekniska utskottets förslag 
Campingen avyttras till arrendatorn. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslutade vid sitt sammanträde 2008-09-19 att ärendet 
återremiteras till Tekniska utskottet för att vidare utreda vilka ekonomiska och 
verksamhetsmässiga konsekvenser en försäljning av Välenbadets camping 
skulle innebära för kommunen. 
_____ 
 
Tekniska utskottet ställer sig positiva till tidigare skrivelse där 
Campingområdet på Välenbadet avyttras. Tekniska förvaltningen har vänt sig 
till Mäklarhuset i Högsby för en hantering av ärendet. Tekniska förvaltningens 
framhåller att badplatsen, bryggor, tennisbanan och parkering med 
kringliggande markområden skall vara i fortsatt kommunal ägo. 
 
Vid en eventuell försäljning av campingen måste kommunen försäkra sig om 
tillgång till gemensam VA-anläggning för badets gäster. Fördelningen emellan 
campinggäster och badande är cirka 20-80. Huvuddelen av belastningen på VA 
kommer ifrån badande gäster. 
 
Arrendatorn har idag ett gällande arrendeavtal som löper fram till 2016. 
Tekniska förvaltningen har sökt juridisk hjälp för klarläggande om det är 
möjligt att avyttra campingen till någon annan intressent än nuvarande 
arrendator 
 
Kontakt har även tagits med mäklare vad gäller anskaffande av ny arrendator 
för Gösjöns camping i Berga. Förslaget från mäklaren går ut på att söka nå ett 
femårigt löpande arrendeavtal med ny arrendator och markägaren. 
Minimiarvodet för en fastighetsmäklare är 30 000 kronor inklusive moms. Inga 
övriga kostnader tillkommer. 
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Kommunstyrelsens beslut 

 
Kommunstyrelsen ställer sig positiv till att avyttra campingverksamhet i 
kommunal regi. 
 
Kommunchefen fick i uppdrag att anlita mäklare. 
_____ 
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Handlingsplan för skydd och säkerhet, Högsby kommun 
 

 Enligt lagen om skydd mot olyckor och lagen om kommuners och 
landstings åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid 
och vid höjd beredskap ska kommunen upprätta handlingsprogram 
som ska beskriva mål, organisation, nuläge och planerade åtgärder 
under planperioden. Syftet är att skapa ett tryggt och säkert samhälle 
med minskande antal olyckor och skador samt sänkta 
skadekostnader. 
 
Räddningstjänsten ansvarar för upprättandet av detta 
handlingsprogram. Programmet ska antas av kommunfullmäktige. 
Revidering ska ske minst en gång varje mandatperiod. 
Kommunfullmäktige har beslutat sig för att pröva möjligheten att 
avveckla räddningsstyrkan i Fågelfors. Tidigare remissutgåva av 
handlingsprogram från 2007 är justerad med hänsyn till detta och 
översänds för samråd. Eventuella skriftliga synpunkter ska vara 
räddningstjänsten tillhanda senast den 22 augusti 2008. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunledningsutskottet har inget att erinra mot revideringen av 
handlingsprogrammet 
_______ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen har inget att erinra mot revideringen av handlings-
programmet. 
_____ 
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Remiss avseende Handlingsprogram för skydd mot olyckor, Nybro 
kommun 
 

 Tekniska förvaltningen har inget att erinra mot lagt förslag ”handlingsprogram 
för skydd mot olyckor i Nybro kommun”. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen har inget att erinra mot lagt förslag ”handlingsprogram för 
skydd mot olyckor i Nybro kommun”. 
_____ 
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Tillsyn av verksamhet för personer med psykiska funktionshinder 
 

 Länsstyrelsen genomför kontinuerligt verksamhetstillsyn enligt 13 kap 2 § 
socialtjänstlagen (SOL) i länets kommuner avseende stöd och insatser enligt 
SOL som riktar sig till personer med psykiska funktionsnedsättningar. 
Tillsynen i Högsby kommun genomfördes den 18 juni 2008. Tillsynen bestod 
av intervjuer med ledningspersonal, samtal med personal och brukare och 
besök i sysselsättningsverksamheterna Kontaktgruppen och Tegelbruket. 
Tillsynen är också en uppföljning av Länsstyrelsens förra tillsyn i Högsby, som 
genomfördes i oktober månad 2005. 
 
Länsstyrelsen uttalar allvarlig kritik för 
• avsaknad av boendestöd i tillräcklig omfattning med personal som har god 

kompetens 
• att inventering och kartläggning av målgruppens behov saknas 
• avsaknad av uppsökande verksamhet för målgruppen 
• avsaknad av uppföljningsbara politiska mål för verksamheten som rör 

psykiskt funktionshindrade samt avsaknad av anpassat boende för 
målgruppen. 

 
Länsstyrelsen påtalar vikten av 
• att barnperspektivet kvalitetssäkras och säkerställer att alla barn med 

förälder som har en psykisk funktionsnedsättning får adekvat stöd 
• att stödet till unga funktionshindrade finns lätt tillgänglig för alla utifrån 

vars och ens behov 
• kontinuerlig fortbildning och fortbildningsplan till all personal som arbetar 

med psykiskt funktionshindrade 
• samverkan med andra huvudman och övriga socialtjänsten ar väl utvecklad 

samt att 
• att boendestödet utvecklas och utgör stöd och möjlighet till utveckling till 

ett oberoende liv och finns tillgängligt även under kvällar och helger. 
 

Högsby kommun skall senast den 15 januari 2009 redovisa till Länsstyrelsen 
vilka åtgärder man vidtagit med anledning av detta beslut. 
 
Kommentarer till Länsstyrelsens beslut. 
Kommunen har under 2008 inlett arbetet med att förändra kontaktgruppens 
arbetssätt för att möta målgruppens behov av boendestöd. Tidigare har 
punktinsatser gjorts via behandlingspersonal från IFO och/eller med 
kontaktperson via bistånd enligt SoL. Idag fattas särskilda beslut om 
boendestöd enligt SoL. Kommunen har inget regelmässig utbyggt stöd som 
fungerar under helger men har idag ett ärende med insatser alla veckodagar. 
 
Kommunen har under hösten -08 påbörjat arbetet med inventeringen dels 
genom att ta hjälp av Fokus material och vad andra kommuner gjort. För  
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Kommunstyrelsen 2008-11-20 

 
 

 KS § 224  DNR:SU/2008/18 
 
ändamålet har personalresursen utökats och inventeringen beräknas vara klar 
till årsskiftet 08/09. 
Den uppsökande verksamheten är eftersatt. Andra handikappgrupper finns med 
i kommunen Handikappråd men i Högsby kommun finns ingen brukar- 
organisation för målgruppen. Den uppsökande verksamhet handlar nästan 
uteslutande om individuella insatser och information inom den egna sfären till 
äldreomsorg och LSS. Samarbetet med öppen psykiatrin och Personliga 
ombuden fungerar bra. Däremot finns inte samma samstämmighet med 
slutenvården när det gäller ex.vis vårdplaneringar. 
 
De politiska målen som finns idag är för allmänt hållna men socialutskottet har 
för avsikt att inför revideringen av det politiska målen 2009 ha ett förslag på 
mätbara och uppföljningsbara mål för hela IFO:s verksamhetsområde. 
 
När det gäller anpassat boende för målgruppen så beskrivs det tidigare. I 
huvudsak kan sägas att  behovet av insatser bedöms individuellt utifrån den 
egna bostaden. Där bostad behöver anskaffas till någon så försöker man 
förlägga bostaden till för personen lämpligt område.  
 
Vidare kan tilläggas att utredningsgruppen genomgår BBIC utbildning och alla 
utredningar med barn inblandade görs numera utefter fokus på barns behov och 
föräldrarnas förmåga. Fortbildningsplanen för tiden 2009 och framåt bearbetas 
just nu och under året har  ESL varit i fokus. I den utbildningen har dessutom 
funnits samverkat med Mönsterås och Oskarshamn. I övrigt planeras nu 
tillsammans med landstinget om hur kommunen skall arbeta med gruppen 
”unga vuxna”. En utvecklingsdag med berörda inom kommun och landsting 
kommer att genomföras under hösten 
 
Kommunen har ett strukturerat samarbete med LSS, hemsjukvård och 
äldreomsorg främst när det gäller individuella ärenden. Detta kan säkert 
utvecklas så att enheterna tillsammans kan utgöra en större resurs för 
målgruppen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom upprättad skrivelse till länsstyrelsen. 
_____ 
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Linden förskola 
 

 Högsby kommun har för mycket lokaler. För att slippa dra ner allt för drastiskt 
på den kommunala servicen ska lokalerna optimeras. Kommunen ska avveckla 
externa hyresobjekt. När elever i grundskolan hänvisades till Ruda skola togs 
ett beslut att avbryta hyresförhållandet med Stångåkonsult för förskolan Linden 
och flytta in förskoleverksamheten i skolans lokaler. Stångåkonsults lokaler är 
226 kvadratmeter och behovet med nuvarande elevunderlag är 90-120 
kvadratmeter. Föräldrar och personal tittade närmare på den lösningen och 
menade att det är svårt att få en bra miljö vid skolan. Utemiljön är öppen och 
karg och närheten till genomfartsvägen oroar. Lokalerna är dessutom alldeles 
för stora för det förväntade elevunderlaget. 356 kvadratmeter. 
 
I budgetarbetet inför 2009 diskuterades andra lösningar för 
förskolverksamheten i Långemåla. Då beslutade Kommunfullmäktige att 
överföra de investeringsmedel som avsatts för ombyggnad av skolans lokaler 
till 2009. I höstas upptäcktes en omfattande vattenskada vid Stångåkonsults 
lokaler. Bedömningen är att lokalerna kan återställas efter sportlovet 2009. 
Förskolan flyttade då akut in i sporthallen i de lokaler samhällsföreningen 
förfogar över. Totalt med personalutrymmen skulle 164 kvadratmeter tas i 
anspråk. Tankar om att integrera förskolan permanent i sporthallen väcktes från 
samhällsföreningen. En sådan lösning skulle optimera lokalutnyttjandet 
maximalt i bygden. Det skulle i sin tur borga för en hållbar situation över tid 
för förskoleverksamhet i södra kommundelen. 
 
PROBLEM FÖR LÅNGEMÅLA BTK 
Långemåla BTK som är en elitserieklubb i bordtennis påtalade då vilka 
betydande problem som skulle uppstå vid ett permanentande av 
förskoleverksamheten i sporthallen. Det mest akuta var tillgången till samtliga 
tre omklädningsrum i hallen i samband med träning och match både i 
sporthallen och bordtennislokalen. Det problemet är löst. Förskolan anpassar 
sig och använder istället ett mindre rum som personalrum och ett förråd som 
klädkammare. 
 
De problem som återstår är att: 
• Det saknas handikappanpassad toalett. Förskolan behöver handikapp-

toaletten som personaltoalett. 
• Köket på andra våningen är för litet. Det saknas dessutom en ordentlig fläkt. 

Det är svårt utrymmesmässigt att bygga till köket inne i befintlig hall. 
 
Vid större sammandragningar som läger och tävlingar gör Långemåla BTK en 
nettoförlust på 50 000 kronor per år i uteblivna intäkter för mat och husrum. 
Besökare får hänvisas till andra orter. Samhällsföreningen kommer att stå utan 
lokal. Samhällsföreningen har dock själva inte framfört detta som ett problem. 
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INVÅNARNAS VILJA 
Sammantaget är intrycket efter mötet den 4 november i sporthallen att det råder  
mycket stor oenighet bland ortsborna. Långemåla BTK är mycket negativa till 
placering av förskoleverksamhet i sporthallen.  
 
De olika grupperna rangordnar placeringen av förskoleverksamheten enligt 
medan:  (3 bäst, 2 näst bäst, 1 näst sämst, 0 sämst) 
 
  Föräldrar Personal Föreningar Totalt 
Stångåkonsult 3 1 2 6 
 
Sporthallen 1 2 0 3 
 
Skolans lokaler 2 0 2 4 
 
Ruda skola 0 3 0 3 
 
Tillfällig placering av förskolan i Långemåla sporthall 
Även om inte lokalerna i sporthallen blir en permanent lösning har vi ett akut 
problem. Det är att lösa en tillfällig placering av förskolan fram till sportlovet. 
 
Vid mötet den 4 november rådde enighet om att lösa en tillfällig placering av 
förskolverksamheten i Långemåla sporthall. Tömning av lokaler skulle 
påbörjas snarast. 
 
SLUTSATS 
Trots att den tillfälliga lösningen kostar en hel del är den det enda möjliga. Att 
placera ut eleverna vid befintliga förskolor där plats finns skulle drabba barnen 
på ett sätt som inte är acceptabelt. När det gäller en permanent lösning är 
invånarnas vilja att fortsätta driva förskola i Stångå konsults lokaler tills vidare.  
 
Efter mötet den 4 november i Långemåla sporthall 
Långemålabygdens Medborgarförening har inkommit med en skrivelse att 
förändra lokalytorna i Långemåla sporthall så att en permanent placering av 
förskolan blir möjlig. Långemåla IF och föräldrarepresentanter ställer sig 
bakom detta förslag. 
 
Kostnaderna för detta förslag täcks av de investeringsmedel som är avsatta i 
2009 års investeringsbudget för ombyggnad av Långemåla skola, 150 000 
kronor för utemiljö och 300 000 kronor för ombyggnader inomhus. 
Detta gör att f.d. skolbyggnaden kan avyttras. 
 
Skolchefen redovisar vid dagens sammanträde att de åtgärder Långemåla BTK 
önskar innebär en kostnad på 177 500 kr. Långemåla medborgarförenings 
förslag innebär kostnader på 102 500 kr. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 38 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 

 
 

 KS § 225  DNR:UU/2007/26  
 
Förslag till beslut: 
Skolchefen föreslår kommunstyrelsen att permanenta förskoleverksamheten 
vid förskolan Linden i Långemåla till Långemåla sporthall. 
 
Vid fastställande av investeringsbudget 2009 ändra innebörden för de 450 000 
kronor som är avsatta för ombyggnad av skolan till ombyggnad av Långemåla 
sporthall. 
 
Avyttra byggnaderna vid f.d. grundskolan i Långemåla. 
_______ 
 
Marita Björkvall redovisar synpunkter från Långemåla BTK med förslag till 
lösning.  
 
Ajournering  
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl begär ajournering. Sammanträdet 
ajourneras 15 minuter mellan kl. 16.40-16.55.  
 
Yrkande 
Marita Björkvall yrkar att Långemåla BTK erhåller ett årligt 
bidrag/marknadsföringsstöd på 25 000 kronor så länge förskoleverksamheten 
kommer att vara kvar i sporthallen. 
 
Jonas Erlandsson med instämmande av Mona Svensson yrkar avslag till 
Maritas Björkvalls förslag. Mona Svensson föreslår att Långemåla BTK 
informeras om att möjlighet finns att söka marknadsföringsstöd hos 
kommunstyrelsen. 
 
Proposition 
Kommunstyrelsens ordförande ställer Marita Björkvalls yrkande mot Jonas 
Erlandssons avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen avslår Marita 
Björkvalls yrkande. 
 
Yrkande 
Kommunstyrelsens ordförande föreslår att ett nytt stycke läggs till i 
kommunstyrelsens förslag till beslut:  
Kommunstyrelsen ser positivt på föreningslivet i Långemåla. Planering och 
ombyggnad av lokalerna skall ske i nära samverkan med berörda föreningar. 
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Kommunstyrelsens beslut 
 
Förskoleverksamheten vid förskolan Linden i Långemåla permanentas till 
Långemåla sporthall. 

 
Vid fastställande av investeringsbudget 2009 ändra innebörden för de 450 000 
kronor som är avsatta för ombyggnad av skolan till ombyggnad av Långemåla 
sporthall. 
 
Avyttra byggnaderna vid f.d. grundskolan i Långemåla. 
 
Planering och ombyggnad av lokalerna skall ske i nära samverkan med berörda 
föreningar. 
_____ 
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Medborgarförslag angående uppsnyggning av området vid norra infarten 
till Högsby 
 

 Det har inkommit ett medborgarförslag om att en uppsnyggning av Nya 
verkstadsområdet skall genomföras. Synpunkter på att schaktmassor skulle 
köras bort framfördes. 
 
Massorna lagrades på denna plats under en tid i väntan på återanvändning. 
Detta är genomfört under 2007 och marken är återställd. 
 
Tekniska utskottet förslag till beslut.  
 
Med de åtgärderna som Tekniska förvaltningen har genomfört anses den 
efterfrågade uppsnyggningen vara genomförd. 
 
Kommunstyrelsens föreslår 
 
Kommunfullmäktige besluta att med de åtgärderna som Tekniska förvaltningen 
har genomfört anses den efterfrågade uppsnyggningen vara genomförd. 
_____ 
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Förslag till stipendiater 2008 
 

 Totalt har sex förslag till stipendiater för 2008 har lämnats in, tre 
kulturstipendiater och tre idrotts- och ungdomsledarstipendiater. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ola Strömbom utses till 2008 års kulturstipendiat. 
 
Högsby Skytteförening utses till 2008 års idrotts- och ungdomsstipendiat.  
_____ 
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Referenstider 2009 
 

KU § 162  08-10-22 
 Förslag till arbetstider och klämdagar 2009. 

Trettondagsafton 5/1 och dag före Alla Helgons dag 30/10, är arbetstiden 5 
timmar/dag. 
 
Dag före röd dag samt dag före jul-nyårs-och midsommarafton stänger kontoret 
kl 13.00, men 8 timmars arbetsdag gäller; 
 
9/4 Skärtorsdag 
30/4 dag före 1 maj 
20/5 dag före Kristi Himmelsfärdsdag 
5/6 dag före Nationaldag 
18/6 dag före midsommarafton 
23/12 dag före julafton 
30/12 dag före nyårsafton 
 
Klämdagar; 
2/1 dag efter Nyårsdagen 
5/1 Trettondagsafton 
22/5 dag efter Kristi Himmelsfärds Dag 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Godkänna det redovisade förslaget för 2009. 
 
Omarbeta frågan inför 2010. 
_____ 
 

 Kommunstyrelsens beslut 
 
Godkänna det redovisade förslaget för 2009. 
 
Omarbeta frågan inför 2010. 
_____ 
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Sammanträdesplan 2009 
 

 En sammanträdesplan för 2009 har tagits fram. 
 
Förlag framförs att ändra kommunledningsutskottets sammanträde den 17/2 till 
12/2 och kommunstyrelsens sammanträde den 15/4 till 7/4.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Sammanträdesplanen för 2009 med föreslagna förändringar godkännes. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Sammanträdesplanen för 2009 med föreslagna förändringar godkännes. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 44 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 230  DNR:KU/2008/60  
 

Internationella frågor 
 

 Baltic Tangent Logistic 
Samtliga infrastrukturprojekt fick avslag på sina ansökningar vid beslutsmötet 
den 23-24 oktober. Beslutsgruppen är emellertid inte överens med sekretariatet, 
vilket resulterar i ett nytt ansökningstillfälle för endast dessa projekt med ett 
extra beslutsmöte den 19 juni. Ett så kallat "fast track". Regionförbundets 
arbetsutskott har beslutat att gå in med en ny ansökan. Ett förslag till upplägg 
kommer att presenteras för Regionförbundets styrelse den 3 december. 
Regionförbundet i Jönköpings län och företrädare för övriga länder är av 
samma uppfattning. 
 
Samtliga vidtalade parter i Baltic Tangent projektet har ställt sig bakom 
förslaget att vi ska lämna in en ny ansökan, vilket regionförbundets 
arbetsutskott också beslöt den 13 november. Ansökan, som ska lämnas in i 
början av nästa år, kommer att behandlas av beslutsgruppen den 19 juni näst år. 
 
Tilläggas kan att regeringarna i Estland, Lettland och Litauen var för sig har 
beslutat att ställa sig bakom och prioritera projektet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Högsby kommun ställer sig positiv till att medverka i en ny ansökan om medel 
med samma syfte som Baltic Tangent Logistic.  
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 45 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 231  DNR:KU/2008/17  
 

Utvecklingsinsatser 
 

 Hållbar Näringslivsutveckling (Pågående, 2008-10-06 – 2009-12-31) 
Projektet, vilket bör ses som ett pilotprojekt, är ett samarbete mellan Högsby, 
Hultsfred och Mönsterås kommuner samt Almi Företagspartner. Syftet är att 
väcka frågor kring det lokala och regionala näringslivets utveckling, t ex ev. 
kompetensutvecklingsbehov, men inte minst ägarskiftesfrågan. Syftet i ett 
större perspektiv är givetvis att bidra till att säkra det lokala och regionala 
näringslivets fortlevnad, och på så sätt även bibehålla såväl en lokal som 
regional arbetsmarknad, vilket också skapar förutsättningar för en regional 
tillväxt.   
 
Målet är framförallt att kartlägga de små- och medelstora företagens framtida 
behov inom pilotprojektets geografiska upptagningsområde och tillsammans 
med dessa ta fram en individuell handlingsplan för en fortsatt vidareutveckling.  
 
Strukturella insatser för flyktingverksamheten i Högsby kommun 
(Pågående, 2008-01-01 – 2008-12-31) 
Projektet har som mål att utveckla och organisera flyktingsamordning och 
flyktingmottagningen i en strategisk enhet.  
 
Integrationsprojekt (Planeringsfas) 
Högsby, Mönsterås och Oskarshamns kommuner, Arbetsförmedlingen, 
Migrationsverket, m fl. planerar för ett samverkansprojekt för att i första hand 
utveckla flyktingmottagningen och integrationsprocessen i våra tre kommuner. 
Arbetet befinner sig på planeringsstadiet och vi kommer att ha ett gemensamt 
möte i Oskarshamn den 20 november där vi förhoppningsvis kan formulera 
några konkreta idéer för projektets utformning.  
 
NoTT – Nova Tech Transfer (Planeringsfas) 
Se ärende 17. 
 
Ungdomsprojekt (Planeringsfas) 
För närvarande pågår diskussioner med bl a organisationen UKM – Ung Kultur 
Möts och Astrid Lindgrens Hembygd om hur vi få unga att organisera sig och 
delta i samhällsutvecklingen. 
 
Detta är de utvecklingsinsatser som för närvarande kommit längst i sina 
respektive processer. Förutom de ovanstående projekten/idéerna så finns det 
flertalet mindre projektidéer och tankar kring utvecklingsinsatser, såväl inom 
den kommunala verksamheten som i samhället i stort, vilka inte nämnts här.  
 
Högsby kommun deltar även i det länsöverskridande projektet Uthållig 
kommun, för vilket Regionförbundet är projektägare. Projektet är i första hand 
inriktat på en hållbar miljö- och klimatutveckling i Kalmar län. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 46 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 231  DNR:KU/2008/17  

 
Hästsport & Skola (Planeringsfas) 
Högsby kommun har för avsikt att tillsammans med Högsby Hästsportklubb 
genomföra en förstudie med syftet att inventera intresset för ett gymnasie-
program med ridsport som en del i utbildningen.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Redovisningen läggs med godkännande till handlingarna. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 47 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 232  DNR:KU/2008/16  
 

Redovisning av näringslivsfrågor och företagsbesök 
 

 Regeringen har utsett regionförbundets ordförande Leif Larsson och 
landshövding Sven Lindgren att tillsammans, för regeringens räkning, 
samordna insatserna i länet. Arbetet ska ta tillvara de unika förutsättningar för 
individers utvecklingskraft och företags konkurrenskraft som finns i länet. 
Syftet är att skapa en dörr in till Regeringskansliet och därmed underlätta 
dialogen mellan regeringen och de regioner som berörs av den annalkande 
lågkonjunkturen.  
 
Att samordningsuppdraget delas mellan staten och regionen ger Kalmar län 
goda möjligheter att samverka och koordinera situationen. Leif och Svens 
arbete handlar om att göra en bred kartläggning i länet och att utifrån det 
presentera en lista med åtgärder till den grupp statsekreterare som regeringen 
tillsatt för att koordinera arbetet i regeringskansliet. 
 
Regionförbundets arbete inleds omgående och kommer att drivas på bred front 
i länet, med bland annat besök i samtliga kommuner under den närmaste 
månaden. En särskild ledningsgrupp bestående av Leif och Håkan Brynielsson 
från regionförbundet samt Sven och Peter Ekholm från länsstyrelsen kommer 
att leda länets arbete.  
 
Ewa Engdahl informerar om ett näringslivsmöte där Arbetsförmedlingschefen 
kommer att medverka. Mötet kommer att äga rum den 10 december och riktar 
sig till kommunens samtliga företag. Avsikten är att bilda sig en uppfattning 
om situationen på arbetsmarknaden i kommunen. Vid ett möte med 
Landshövding och Regionförbundets ordförande den 16 december kommer 
hela länets situation att beskrivas. 
 
En redovisning från Arbetsförmedlingen angående statistik avseende 
arbetslöshet och arbetsmarknadsläget lämnas. 
 
Kommunchefen informerar om pågående hyresförhandling och efterhör 
kommunstyrelsens ställningstagande hur gå vidare i ärendet. 
 
Förslag framförs att kontakt tas med mäklare för värdering av fastigheten. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Redovisningarna godkännes och läggs till handlingarna. 
 
En mäklare kontaktas för fastighetsvärdering. Ärendet tas åter upp i 
Kommunstyrelsen när värdering är gjord. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 48 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 233  DNR:KU/2008/15  
 

Redovisning av politiska uppdrag 
 

 Kommunstyrelsens beslut 
 
Inga rapporter lämnas. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 49 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 234  DNR:KU/2008/61  
 

Redovisning av delegationsbeslut 
 

 Vid sammanträdet redovisades aktuella handlingar. 
 
Kommunledningsutskottets protokoll från sammanträde 2008-10-22 §§  
137-168. 
 
Utbildningsutskottets protokoll från sammanträde 2008-10-21 §§ 34-39  
 
Socialutskottets protokoll från sammanträde 2008-08-18 §§ 14-18 2008-08-18 
§§ 23-31  
 
Tekniska utskottets protokoll från sammanträde 2008-08-21 §§ 13-25 l 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl enligt 
förteckning daterad 2008-11-05  
 
Delegationsbeslut fattade av kommunchef Joakim Malmdal enligt 
förteckningar 2008-11-05 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunchef/ekonomichef Joakim Malmdal enligt 
förteckning 2008-08-06. 
 
Delegationsbeslut fattade av tekniskchef Peter Siilak enligt förteckningar  
2008-05-06  
 
Delegationsbeslut fattade av personalchef Pernilla de Vries 2008-09-29 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 50 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 235  DNR:KU/2008/18  
 

Delgivningar 
 

 Tekniska utskottets beslut 2008-08-21, § 22, angående Högsby kommuns 
vinterväghållning 2008-2011 
Finansdepartementets svar på skrivelse angående kommunalekonomisk 
utjämning 
Budgetpropositionen för 2009 
Protokoll Primärkommunala nämnden 080911 
Revisorernas utlåtande avseende delårsrapporten 
Cirkulär 08066 Arbetsgivaravgifter år 2008 och prel. för år 2009 
Revisionsrapport granskning delårsrapport 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Redovisningarna läggs till handlingarna. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 51 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
   
 
 KS § 236  DNR:KU/2008/275  
 

Telefonkiosken vid Pressbyrån 
 
Jonas Erlandsson informerar om att det finns en trasig telefonkiosk vid Press- 
byrån i Högsby. Erlandsson föreslår att ärendet överlämnas till tekniska 
förvaltningen för åtgärd. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Tekniska förvaltningen får i uppdrag att se över vad som kan göras åt telefon-
kiosken. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 52 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 237  DNR:KU/2008/276  
 

Uppdrag för kommunstyrelsens vice ordförande 
  

Jonas Erlandsson efterhör vilka uppgifter som ingår i uppdraget som 
kommunstyrelsens vice ordförande. Erlandsson anser att även 
kommunstyrelsens vice ordförande ska inbjudas till de möten, med exempelvis 
tjänstemännen, där kommunstyrelsens ordförande deltar. 
 
Kommunchefen informerar om att i budgeten är endast en viss summa avsatt 
för politiska uppdrag. Om kommunstyrelsens vice ordförande ska kallas in 
oftare måste kommunfullmäktige höja stödet för förtroendearvoden. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Om partierna vill höja summan för förtroendevaldas arvoden får de yrka om 
detta till kommunfullmäktige. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 53 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 238  DNR:KU/2008/277  
 

Svensk grundlag 
  

Magnus Gabrielsson tar upp frågan om nedtagning av protestlappar runt 
kommunbibliotekets entré samt på anslagstavla. Protestlapparna avsåg planerna 
på att flytta på biblioteket från Misteln. 
 
Kommunstyrelsens ordförande informerar om att kommunen själv avgör vad 
som skall anslås på kommunens anslagstavlor eller på byggnader. Däremot 
menar hon att det var obetänksamt att ta bort de protestlappar som satt på 
anslagstavlan och detta har hon bett om ursäkt för.  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 54 (54) 
 
Kommunstyrelsen 2008-11-20 
 
 
 KS § 239  DNR:KU/2008/218  
 

På kommunstyrelsen väckta frågor 
  

IT-Frågor 
 
Synpunkter framförs på att det under dagens sammanträde har varit för mycket 
besvär med den digitala portallösningen. Går det inte att lösa önskas 
handlingarna till sammanträdena åter i pappersformat.  
 
Kommunchefen erbjuder sig att lyfta synpunkterna till IT-avdelningen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunchefen får i uppdrag att lyfta synpunkterna till IT-avdelningen. 
____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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